
1 

 

  

PROTOKÓŁ NR 8-1/2025 

z posiedzenia 

Komisji Kultury  

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 21 stycznia 2025 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 8:30. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji Kultury wg listy obecności, która stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Maximilian Kieturakis otworzył posiedzenie, powitał zebranych. 

Zaproponował zmiany w porządku tj. wprowadzenie druków nr 212 i 213 i zmiany 

kolejności punktów porządku. Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Gdańska na rok 2025 - druk nr 212 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 213 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

3. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała Nr II/8/2024 

z dnia 19.11.2024 r. Rady Dzielnicy aniołki dotycząca ustalenia roku 2026 Rokiem 

Daniela Chodowieckiego. 

4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia zamiaru i przyczyn podziału 

samorządowej instytucji kultury Gdańska Galeria Miejska 

Referuje: Przewodniczący Komisji Kultury Maximilian Kieturakis 

5. Przyjęcie planu pracy wraz z terminarzem posiedzeń komisji na rok 2025.  

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Gdańska na rok 2025 - druk nr 212 

 

Druk nr 212 – Sprawa : BRMG.0006.5.2025 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.01.2025 r.) 

 

Agnieszka Trojanowska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał o przesunięcia bus - pasowe czy wynika to z procesów inwestycyjnych.  

 

Agnieszka Trojanowska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Odpowiedziała, że to jest pytanie merytoryczne na które nie odpowie, natomiast to co 

wynika z wniosku to jest aktualizacja harmonogramu rzeczowo – finansowego dla budowy 

bus-pasa dla ulicy Spacerowej.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 8-1/12-1/2025 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 213 

 

Druk nr 213 – Sprawa : BRMG.0006.6.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.01.2025 r.) 

 

Agnieszka Trojanowska - dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 8-1/13-2/2024 

 

PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała Nr II/8/2024  

z dnia 19.11.2024 r. Rady Dzielnicy Aniołki dotycząca ustalenia roku 2026 Rokiem Daniela 

Chodowieckiego. 

 

Marek Zygmunt – przewodniczący Rady Dzielnicy Aniołki 

Zreferował uchwałę zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Łukasz Świacki – członek komisji 

Powiedział, że inicjatywę rady dzielnicy przyjął pozytywnie z dużym zadowoleniem. Dodał, 

że Daniel Chodowiecki to wybitna postać. Opowiedział kilka słów o Chodowieckim. Zapytał 

o finansowanie przedsięwzięć, które planuje rada dzielnicy. Dodał, że trochę są to łączone 

metody pozyskiwania środków bo trochę własnych, trochę od sponsorów itp. Poza tym 

nie są to duże koszta.  

 

Marek Zygmunt – przewodniczący Rady Dzielnicy Aniołki 

Odpowiedział, że np. wystawa ma już sponsorów. Częściowo są to rzeczy bezkosztowe tj. 

zwiedzanie czy spacery. Dodał, że trochę są to łączone metody pozyskiwania środków. 

Chcieliby się zwrócić o finansowanie do miejskich źródeł. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Uważa, że należy nadać temu przedsięwzięciu miejski charakter. Powiedział, że należy 

wspierać jednostki pomocnicze w budowaniu tożsamości. Według niego pytanie  

o finansowanie jest bardzo zasadne. Najgorsze co można by zrobić to ustanowić rok 

Daniela Chodowieckiego po czym obudzić się, że nie ma zabezpieczonych na to środków. 

Zapytał jakie możliwości mamy aby sfinansować tą inicjatywę. Dobrze byłoby 

porozmawiać z dyr. Muzeum Gdańska jak się na to zaopatrują i jak to widzą. 
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Marek Zygmunt – przewodniczący Rady Dzielnicy Aniołki 

Wyjaśnił, że rok wyborczy spowodował, że zbyt późno przyjęli tą uchwałę. Przy 

poprzednich przedsięwzięciach wsparło ich Hevelianium czy Muzeum Gdańska. Dodał, że 

im szybciej kroki zostaną podjęte to może uda się wspólnie wypracować jakieś działania. 

  

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Nie uważa, że tak uchwała jest zbyt późno podjęta ponieważ dotyczy to roku 2026  

a uchwała podjęta była w listopadzie 2024 r. Zaproponował aby wstrzymać się na razie  

i wystosować pismo do Muzeum Gdańska aby wydali opinie nad sensownością takich 

obchodów.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Dodał, że należałoby także włączyć w tą opinie i skierować zapytanie do dyr. 

Bonisławskiego z Biura Prezydenta i Biura Prezydenta ds. Kultury. 

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Uprzedziła, że czeka nas szereg rocznic różnych. Być może jest to kwestia uchwalenia  

w jednej uchwale kilku patronów przyszłościowo. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że komisja wróci do tematu jak otrzyma opinię. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 7 głosami za przyjęła propozycję skierowania pisma o opinię. 

 

PUNKT 4 

 

Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia zamiaru i przyczyn podziału 

samorządowej instytucji kultury Gdańska Galeria Miejska 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Zreferował propozycję projektu uchwały. Dopowiedział, że odbyło się spotkanie z Panią 

Prezydent, która wspiera tą inicjatywę.  

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Powiedział, że zastrzeżeń co do zasadności nie ma, ale zapytał dlaczego, skoro Prezydent 

też pracowała nad tym, nie jest to druk Prezydencki tylko druk komisji. 
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Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Wyjaśnił, że spotkał się z Panią Prezydent i ustalili, że widzą takie potrzeby. Uważa, że jest 

to ważny sygnał, że jest Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska, która wspiera różne 

inicjatywy związane z kulturą. Widzi to jako sygnał, że komisja jest i zachęca do spotkań.  

 

Sylwia Cisoń – wiceprzewodnicząca komisji 

Poprosiła aby następnym razem ją jako wiceprzewodniczącą informować o takich 

spotkaniach bo chciałaby brać w nich udział. 

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Dodał, że komisja może również zaprosić Panią Prezydent na posiedzenia komisji, warto, 

żeby to się nie odbywało za zamkniętymi drzwiami w ramach oficjalnych posiedzeń, żeby 

wszyscy członkowie mieli wiedzę. W tym przypadku jest to druk komisji ale członkowie nad 

nim nie pracowali. Była rozmowa o samej inicjatywie i uważa, że jest to potrzebne 

natomiast budzi wątpliwości sam proces tworzenia tego projektu.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Przyjął uwagi członków komisji.  

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Powiedziała, że bardzo by chciała, żeby nie przyjmować takiej narracji, że robi się coś  

w pojedynkę a potem mówi się, że komisja nad tym pracowała.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Było dla niego jasne, że idziemy w tym kierunku, żeby doprowadzić do tej inicjatywy.  

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Dla niej jest to projekt tylko przewodniczącego.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że należy spojrzeć by budowaniu nowej instytucji należy zastanowić się też 

nad już istniejącym stanem i w szerszej perspektywie. Zapytał o przyszłość instytucji 

Gdańskiej Galerii Miejskiej, Łaźni i Domu Literatury. 

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Cały czas analizują różne zmiany kadrowe, wykonują różne audyty i spotkania i widzą 

potrzebę dalszej analizy. Problemy są, wynikają one z tego, że zmieniły się czasy i zmieniły 

się oczekiwania środowisk. Opisała te trzy instytucje. Jest to trudny obszar. Zachęciła do 

współpracy i kontaktu z nią, odpowie na każde dalsze pytania.  
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Łukasz Bejm – członek komisji 

Zapytał kiedy jest ten moment dobry na podjęcie tych decyzji. 

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Odpowiedziała, że w tym roku. Rada Miasta musi podjąć określone uchwały  

w odpowiednim czasie i trybie. Wymaga to podjęcia czterech uchwał w tym roku. To jest 

dobrze przygotowany m proces merytorycznie. 

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Powiedział, że to nadal nie wyjaśnia dlaczego oni nie wyszli z tą inicjatywą. Skąd ten 

pośpiech. 

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Pośpiech spowodowany jest procesem. To jest wspólna i ważna sprawa. Uważa, że 

powinni być jednogłośni. Była to inicjatywa przewodniczącego natomiast oni tez chcieli 

zrobić to wcześniej. Poprosiła o procedowanie tej sprawy bo teraz jest na to czas.  

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Powiedziała, że skoro czas nagli to zastanawia ją stanowisko przewodniczącego, że nie 

podjął rozmów z członkami komisji.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że bierze to na siebie i bije się w pierś ale to nie jest też tak, że nie było 

komunikacji wcale. Proponował spotkania z panią dyrektor. 

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Odniosła się i powiedziała, że nie było w tych informacjach mowy o tym, że taki druk ma 

być omawiany.  

 

Łukasz Świacki – członek komisji 

Zapytał czy ta inicjatywa ma być Prezydenta klubu czy komisji. Zwrócił uwagę, że to może 

być ich wspólny sukces. Jest to projekt, który już się toczy, ma finansowanie i potrzeba ich 

wsparcia. Być może nie zadziałała tu komunikacja między klubem a klubem.  

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Powiedziała, że to nie chodzi o kluby tylko o członków komisji. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Wie, że najgorsze jak ktoś jest niedoinformowany i trudno ubiegać się o poparcie i w pełni 

to rozumie. Były spotkania i rozmowy telefoniczne.  
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Marta Sasin – Gdańska Galeria Miejska 

Odniosła się do tego, że cieszy się, że radni uważają, że merytorycznie ten projekt nie budzi 

zastrzeżeń. Kwestie pośpiechu dlatego, że tworzenie instytucji to długi proces. Widzi  

w środowisku literackim potrzebę współdziałania ale wszystko to są procesy, które 

wymagają czasu. To jest jeszcze kilka lat pracy aby była to instytucja rozpoznawalna.  

 

Łukasz Bejm – członek komisji 

Powiedział, ze wspierają i rozumieją zasady, że ma być to szybko, nie chcą w żaden sposób 

niczego opóźniać ale członkowie nie mieli w ten projekt żadnego wkładu. Zastanawia się 

też o jakich spotkaniach przewodniczący mówi. Pamięta rozmowy o idei ale zostali 

pominięci w przygotowaniu tego projektu.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Odpowiedział, że grupowo nie dostała komisja zaproszenia ale ta uchwała jest szablonem 

nad zamiarem zaczęcia prac. Dla niego druk Prezydenci byłby pewnie tożsamy z tym 

projektem.  

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o finansowanie kadry na ile osób jest przewidziana. Dodała, że czuje się 

pominięta w tym projekcie.  

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Powiedziała, że w tej chwili ten projekt ma finansowanie z Gdańskiej Galerii Miejskiej  

i pracuje już tam 7 osób odnośnie tego projektu. Obecnie budżet wynosi 2 mln 883 tyś.  to 

budżet roczny. Rozliczane są przez GGM. W tej chwili instytucja prowadzi dwa zadania.  

W momencie oddzielenia będą potrzebne dodatkowe środki i etaty. Na przykład koszt 

etatu księgowej szacują ok 140 tyś. rocznie z narzutami. Ponadto są koszty 

administracyjne, które każda instytucja musi mieć zabezpieczone. W tym momencie są 

zabezpieczone w budżecie. Będzie wprowadzony porządek w tych wydatkach.  

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Czy są zaplanowane koszty na etat dyrektora.  

 

Barbara Frydrych – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Są zabezpieczone ale nie pamięta dokładnych kosztów dla pani pełnomocnik.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Chciałby aby wszyscy byli włączeni w proces tej dalszej restrukturyzacji. Nie było 

wspomniane, że ma to być druk komisyjny.  
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Łukasz Świacki – członek komisji 

Powiedział, że na spotkaniu z Panią Prezydent on też nie był a na spotkaniu grudniowym 

w Galerii idea tej uchwały się pojawiała. Merytorycznie nie ma zastrzeżeń.  

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Powiedziała, że należy zadbać o czynnik ludzki bo najlepsze projekty upadną kiedy nie ma 

tego czynnika ludzkiego.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – radny Gdańskiej Rady Seniorów 

Poinformował o spotkaniu w Ratuszu Oliwskim, gdzie odbędzie się spotkanie WDG  

i  zaproszeni zostali dyrektorzy instytucji kultury w Gdańsku i zaprosił na nie radnych.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

2 głosy „za”, 2 głosy „przeciw” i 3 głosy „wstrzymujące się”.  

 

PUNKT 5 

 

Przyjęcie planu pracy wraz z terminarzem posiedzeń komisji na rok 2025.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Przedstawił plan pracy wraz z terminarzem. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie 

plan pracy z terminarzem. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 7 głosami „za” przyjęła plan pracy komisji na 2025 rok wraz z terminarzem 

posiedzeń. 

 

PUNKT 6 

 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że komisja ma do przyjęcia sprawozdanie z działalności pracy komisji za 2024 

rok (maj – grudzień). Sprawozdanie zostało przesłane członkom komisji. Wobec braku 

uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie. 
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USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 7 głosami „za” przyjęła sprawozdanie z działalności komisji za 2024 rok (maj- 

grudzień). 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Wróciła do tematu oznakowania w Parku Regana dojść do pomnika, podziękowała za 

wsparcie w tym temacie. Przeczytała odpowiedź w tej sprawie, którą otrzymała, zostanie 

postawiona tabliczka kierunkująca do pomnika od ul. Jagiellońskiej.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – radny Gdańskiej Rady Seniorów 

Zaprosił na posiedzenie Gdańskiej Rady Seniorów, gdzie tematem będzie kultura. 

 

Brak korespondencji. 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie  9:40. 

 

 

            Przewodniczący   

                        Komisji Kultury Rady Miasta Gdańska 

 

                             /-/ Maximilian Kieturakis 
 

 

 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


